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ZABILJEŠKA 

sa sastanka članova Povjerenstva za vanjske poslove Zastupničkog doma PSBiH s 

novoimenovanim veleposlanicima BiH 

 

Sastanak s novoimanovanim veleposlanicima BiH održan je 27. 2. 2013. godine. U ime 

Povjerenstva za vanjske poslove, sastanku su bili nazočni: predsjedatelj Povjerenstva za 

vanjske poslove Mirza Kušljugić, drugi zamjenik predsjedatelja Zvonko Jurišić i tajnica 

Povjerenstva Merdžana Iglica. 

U izaslanstvu novoimenovanih veleposlanika BiH bili su: 

 

1. Boro Bronza, novoimenovani veleposlanik BiH u Švicarskoj, 

2. Borislav Marić, novoimanovani veleposlanik BiH u Kini. 

 

Predsjedatelj Povjerenstva Mirza Kušljugić na početku je pozdravio novoimenovane 

veleposlanike i predstavio drugoga zamjenika predsjedatelja Povjerenstva, te tajnicu 

Povjerenstva. Izrazio je zadovoljstvo time što može čuti njihovo mišljenje o onome što ih 

očekuje na destinacijama na koje idu, te što misle da bi Parlamentarna skupština BiH i 

Povjerenstvo za vanjske poslove mogli učiniti kako bi im olakšali posao u ostvarivanju pred 

njih postavljenih ciljeva. 

Boro Brozna, novoimenovani veleposlanik BiH u Švicarskoj, upoznao je članove 

Povjerenstva s recentnim stanjem u švicarskoj politici i gospodarstvu, osobito bankarstvu, 

koje se restrukturira, te s činjenicom da se u Švicarskoj trenutačno provodi projekt 

znanstvenog istraživanja o brojnosti i strukturi bh. iseljeništva. Predsjedatelj Povjerenstva 

upoznao je veleposlanika da su u posjetu Povjerenstvu bili švicarski parlamentaraci i da je 

upućen poziv za uzvratni posjet, koji bi to bilo važno realizirati. Naglasio je i da Povjerenstvo 

inzistira na razvoju parlamentarne diplomacije, kao komplementarne diplomacije onoj koju 

vode Predsjedništvo BiH i Ministarstvo vanjskih poslova BiH, pa su veleposlanici u tim 

zemljama važna uporišna mjesta za to. Prioritet Povjerenstvu je regionalna suradnja, ali 

odmah potom po rangu prioriteta su euroatlantske integracije, mešu kojima je prvi prioritet 

Njemačka s obzirom na dosadašnju aktivnost, posjeti parlamentaraca i skupine prijateljstva. 

Iza toga na slijede odgovori na pozive za posjete, jer je to sastavni dio diplomatske 

kurtoazije. 

Borislav Marić, novoimanovani veleposlanik BiH u Kini, upoznao je članove Povjerenstva s 

time da je već bio veleposlanik u Kini, a zadnje tri godine koje je proveo u Kini bio je 

direktor jednog predstavništva, pa Kinu poznaje i kao diplomat i kao gospodarstvenik. Sada 

odlazi u Kinu nakon Kongresa na kojemu se potvrđuje novi predsjednik kineske vlade, te želi 

vidjeti može li se s Kinom poboljšati gospodarska suradnjea, pri čemu je važno iskustvo što 

ga je stekao u gospodarskom predstavništvu. Naglasio je važnost kvalitetne podrške izvršne 

vlasti BiH za dolazak u posjet predsjednika nacionalnog kineskog kongresa, koji je u biti 

drugi čovjek Kine. Gospodarstvo je bitno, no Kinezi pridaju veliku važnost dobrim političkim 



 

odnosima iz kojih se potom razvijaju i gospodarski odnosi. Stoga bi bilo važno organizirati 

posjet na visokoj razini, jer bi to promijenilo i poziciju BiH u gospodarskom smislu. 

Predsjedatelj Povjerenstva istaknuo je kako važno da iz Veleposlanstva BiH u Kini dobijemo 

kvalitetne informacije, kvalitetnu analizu tvrtki koje posluju na našem prostoru, jer mnogo 

naših gospodarstvenika ne razlikuje ili ne razumije razlike između tvrtki. Često nema prave 

informacije o tome što je to kineska investicija ovdje, kineski gospodarski subjekt, koje je on 

kvalitativne razine i slično. Kina je velika zemlja koja ima široku kvalitativnu lepezu 

gospodarskih subjekata tako da je teško znati jesu li oni kineski ili kineski s licencijom, koje 

su im poslovne referencije te koji je njihov kvalitativni bonitet. Dobro je što Ministarstvo 

vanjskih poslova BiH zna koje su to tvrtke iz područja energetike, infrastrukture, željeznica 

itd. koje posluju na našem prostoru, jer one nude kredite i ulaganja, a BiH nedostaju 

informacije o njima. Važno je znati kako oni rade u svijetu, jer su u BiH prisutne informacije 

iz treće ruke. Danas je od posebne važnosti za BiH tzv. business intelligence, a 

veleposlanstvo bi moglo dobiti kvalitetne informacije o tim i takvim, stvarnim ili 

potencijalnim, kineskim gospodarskim partnerima. U tom smislu bilo bi prioritetno da 

veleposlanstvo pdigne gospodarski dio diplomacije na razinu servisiranja bh. gospodarstva s 

pomoću pouzdanih informacija. 

Predsjedatelj Povjerenstva Mirza Kušljugić na kraju se zahvalio veleposlanicima, poželio im 

uspjeha u poslu koji ih očekuje i naglasio kako očekuje dobru suradnju u budućnosti, osobito 

u segmentu parlamentarne diplomacije. 

 

 
      TAJNICA 

POVJERENSTVA 

 Merdžana Iglica 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dostavljeno: 

      

 Povjerenstvu za vanjske poslove Zastupničkog doma PSBiH 

 Povjerenstvu za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda 

PSBiH 

 Ministarstvu vanjskih poslova BiH 

 a/a 


